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Den 9. januar 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 520 (MOF alm. del) stillet 14. december 2020 efter ønske 

fra Mai Villadsen (EL). 

Spørgsmål nr. 520 

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor der er udpeget klappladser i Natura 2000-områder i Danmark, 

samt hvordan ministeren agter at sikre, at havneslam, der dumpes på klappladserne i Natura 2000-

områder til havs, ikke indeholder miljøgifte på et niveau, der kan skade arterne i området?” 

Svar 
Jeg vil henvise til den faglige beskrivelse, der blev oversendt til Folketinget d. 8. september 2020. Her 
beskrives det, hvorledes Miljøstyrelsen behandler en ansøgning om klapning i et Natura 2000-område, 
og hvilke hensyn af miljømæssig, økonomisk og forvaltningsmæssig karakter, som indgår i vurderingen 
af, hvilke områder der er egnet til at blive klappet på.  
 
Som det fremgår af den faglige beskrivelse er de fleste klappladser, som benyttes i dag, udpeget af 
amterne, og har derfor eksisteret i en årrække. I forbindelse med en ansøgning om klapning i et Natura 
2000-område skal der foretages en vurdering af potentielle påvirkninger af det relevante Natura 2000-
områder og bilag IV-arter med henblik på at vurdere, om der vil ske en væsentlig påvirkning af Natura 
2000-området, jf. habitatbekendtgørelsens bestemmelser.  
 
Jeg kan derudover henvise til besvarelserne af MOF alm. del spm. 423 og 424, som er oversendt til 
udvalget den 21. december 2020.  
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